

反思「怪異心理學」的社會文化現象  
第五屆社會科學本土化學術研討會暨  
第六屆本土諮商心理學學術研討會

**Reflection on the Socio-cultural Phenomena about WEIRD  
Psychology**

**The 5th Indigenous Social Science Conference &  
The 6th Indigenous Counseling Psychology  
Conference**

**徵稿啟事**

**Call for Papers**

**壹、會議時間：**2022年10月1日（星期六）至10月2日（星期日）

**Dates:** October 1-2, 2022

**貳、會議地點：**彰化師範大學王金平活動中心、輔導與諮商學系明德館

**Venue:** Wang Jin-Ping Activity Center, Changhua University of Education, Taiwan

**參、主辦單位 Organizers:**

社團法人中華本土社會科學會

Chinese Indigenous Social Science Association (CISSA)

中山大學

Sun Yat-sen University

彰化師範大學

National Changhua University of Education (NCUE)

彰化師範大學教育學院

College of Education, NCUE

彰化師範大學輔導與諮商學系

Department of Guidance and Counseling, NCUE

彰化師範大學本土諮商心理學研究發展中心

Center for Indigenous Counseling Psychology, NCUE

世界本土諮商心理學推動聯盟

World Indigenous Counseling Psychology Alliance (WICPA)

**肆、協辦單位 Co-Organizers :** (依類別與加入時間序排列 Sort by category and time of addition)

高雄師範大學諮商心理與復健諮商研究所

Graduate Institute of Counseling Psychology and Rehabilitation Counseling, Kaohsiung Normal University

東華大學洄瀾學院

Hualien DigiTech USR, Dong Hwa University

台灣正念學學會

Taiwan Mindfulness Association

彰化縣政府教育處

Education Department, Changhua County Government

東華大學縱谷跨域書院學士學位學程

Undergraduate Degree Program of Rift Valley Interdisciplinary Shuyuan

**伍、指導單位 Sponsor**

科技部

Ministry of Science and Technology (MOST), Taiwan

教育部

Ministry of Education (MOE), Taiwan

## 陸、會議宗旨 Purpose

透過跨領域對話，探討社會科學本土化議題，促進相關學術工作者之間的交流與合作。

Through Interdisciplinary dialogue, the conference discusses the indigenization of social science issues and promotes exchanges and cooperation between researchers.

## 柒、徵稿對象 Eligibility

國內外各大專校院專（兼）任教師、碩博士生，或相關學術研究機構專（兼）任研究人員。

Full-time (part-time) teachers, masters, and doctoral students of university or college, or full-time (part-time) researchers in academic research institutions.

## 捌、徵稿主題 Topic

本研討會欲透過跨領域的對話與研究，迎接社會科學本土化開枝散葉的新時代，深化本土社會科學發展的新里程。凡以反思「怪異心理學」的社會文化現象或以反思本土心理學、社會科學為主題之理論發展、實徵研究與實務論文，均歡迎投稿。

This Conference aims to deepen the process of scientific development through cross-disciplinary dialogue and to provide opportunities for the different areas delegates to exchange new ideas and application experiences about “Indigenization of Social Science”, to establish research interaction and to find global partners for future collaboration.

歡迎下列社會科學領域學者專家參與：

Below is a list of subject areas for paper submissions:

心理學 Psychology	哲學 Philosophy	社會學與社會工作 Sociology and social work
教育學 Education	管理學 Management	通識教育 General Education
人文學與文學 Humanities and Literature	醫學教育 Medical Education	性別研究 Gender Study
文化研究 Culture Research	傳播學 Communication	政治學 Politics

經濟學 Economics	資訊教育 Information Education	藝術學 Art
科學教育 Scientific Education	歷史學 History	法律學 Jurisprudence
區域研究及地理 Regional Research and Geography	人類學與族群研究 Anthropology and Ethnic Studies	語言學 Linguistic
輔導與諮商 Guidance and Counseling	其他跨領域學科 Other Interdisciplinary Subjects	

## 玖、徵稿辦法 Rules

本研討會徵求與主題相關且未經其他研討會、網路發表或出版之原創性論文。分為口頭論文以及壁報論文發表兩類。投稿者請於遞交摘要時註明欲參與的論文報告形式。凡不符合投稿要求與格式的摘要不予受理。主辦單位將視會議議程情況調整論文發表場次或發表形式。

This Conference seeks original papers that are relevant to the theme and have not been presented or published elsewhere. There are three types of presentations: **Oral presentations** and **Poster presentations**. Please identify the type of presentation you wish to participate in when submitting the abstract. Abstracts that do not meet the submission requirements and format will not be accepted. The organizer will adjust the theme of the session according to the agenda and reserve the right to individual paper into another presentation format at any time.

### 一、口頭論文發表 Individual Paper (Oral presentation)

符合本研討會主題的論文皆歡迎投稿。論文發表場次時間為 90 分鐘，由本會安排論文發表場次、邀請主持人與評論人。發表者須提交中英文摘要與論文投稿作者資料表。每位報告者的發表時間約為 10 至 15 分鐘。口頭論文報告場次皆會提供投影機與螢幕，其餘設備須由報告者自行準備。

Papers associated with the theme of this Conference are welcome. The duration of the paper presentation is 90 minutes. The author should submit the English abstract and the author's information sheet. Every presenter will have about 10 to 15 minutes for the presentation. A projector and screen will be provided in each presentation room. **For other equipment, Presenters must prepare for themselves for presentations.**

### 二、壁報論文發表 Poster presentation

符合本研討會主題的論文皆歡迎投稿。壁報論文發表時間訂於 2022 年 10 月 1 日與 10 月 2 日中午舉辦，由本會安排論文發表場次。發表者須提交中英文摘要與論文投稿作者資料表。本會將評選並表揚優秀壁報論文。

Papers associated with the theme of this seminar are welcome. Posters will be scheduled on October 2nd and October 3rd. The author should submit the English abstract and the Author's Information sheet. The CISSA will award its Annual Best Poster Prize for the best poster.

## 拾、投稿須知 Guideline for Submission

投稿者應提供【中英文摘要】與【中英文論文投稿作者資料表】。摘要以包含研究目的、研究方法、研究結果、討論與建議為原則。中文摘要 600-1000 字，以繁體中文撰寫；英文摘要 400-600 字。中英文關鍵詞各 3-5 個。格式請按照 APA 格式。

The submitter should provide English Abstract (400-600 words). An abstract should provide purpose, methods, results, and discussion and suggestions. In addition, please provide 3-5 keywords. All content should follow APA style.

一、投稿日期：投稿期限 2022 年 6 月 30 日前投遞。(第二波投稿期限預計至 8 月 15 日)

Deadline for submission will be June 30th, 2022

二、投稿方式 Information：

1. 投稿者請將

(1) 中英文摘要 (Word 與 PDF 檔) (下載)

(2) 中英文論文投稿作者基本資料表 (Word 與 PDF 檔) (下載)

1. 傳送至研討會專屬信箱：[cissaforyou@gmail.com](mailto:cissaforyou@gmail.com)。
2. 郵件主旨與檔名為「CISSA2022+通訊作者全名+論文題目」。
3. 並至報名系統完成報名 <https://forms.gle/8xaMqudBRTJX98wY9>

【即完成報名流程】

檔案請參見附檔之論文投稿作者基本資料表

Please submit your:

(1) Abstract (Microsoft Word DOC format and PDF) Please see the attached file. (下載)

(2) Author's information sheet (Microsoft Word DOC format and PDF) Please see the attached file. (下載)

to email: [cissaforyou@gmail.com](mailto:cissaforyou@gmail.com). Title of the email and file: "CISSA2022+ Respondent author's full name+ Paper title and **must register** on the conference registration website <https://forms.gle/8xaMqudBRTJX98wY9> and pay the registration fees.

2. 審查結果：摘要審查結果預計於 2022 年 7 月 15 日通知投稿者。(第一波投稿者預計 7 月 30 日通知，第二波投稿者預計 8 月 31 日通知)

Notification of Acceptance: July 15th, 2022; (The result of the first round submission will be sent out by the end of July; The result of the second round submission will be sent out by the end of August)

3. 報名須知 Notice

所有與會人員皆需至報名網站報名與繳交研討會費用。完成報名與繳費者可參與研討會所有場次、茶敘與餐敘。

報名網址：<https://forms.gle/8xaMqudBRTJX98wY9>

All attendees at this Conference must register on the conference registration website <https://forms.gle/8xaMqudBRTJX98wY9> and pay the registration fees. Registration gives full access to the Conference and all coffee breaks.

### 三、繳費訊息 Payment：

(1) 中華本土社會科學會會員 CISSA Member

10/01 至 10/02 研討會 Conference：免費 Free

(2) 台灣非學生(學者、研究人員、實務工作者、社會人士...等等) Taiwan Non-student

10/01 至 10/02 研討會：NT\$600

(3) 台灣學生(半價優惠) Taiwan Student

10/01 至 10/02 研討會 Conference：NT\$300

(4) 彰化師大教職員與學生

10/01 至 10/02 研討會 Conference:免費 Free

※彰化師大教職員與學生因為主辦單位，研討會免收費，但仍請提供「彰師大學生證」、「在學證明」，或其他相關證件於[報名網址](#) (第二頁)中上傳。。

(5) 協辦單位成員 Members of Co-organizers

10/01 至 10/02 研討會 Conference：免費 Free

※協辦單位會員與成員免費，但仍請提供「會員或成員證明」、「學生證」，或其他相關證件拍照或掃描於[報名網址](#) (第二頁)中上傳。。。

※台灣參與者請匯款至本會銀行帳戶

戶名：社團法人中華本土社會科學會

匯款單位：玉山商業銀行彰化分行

機構代碼：808

匯款帳號：0336-940-037719

匯款後請將您的

(1) 匯款收據(含匯款帳號後五碼)

匯款後請將您的 After you pay, please provide

匯款收據(含匯款帳號後五碼) Invoice

於報名網址中上傳 Upload in the Registration Website

<https://forms.gle/8xaMqudBRTJX98wY9>

2. 境外學者與學生請使用線上會議參加

(1) 境外非學生(學者、研究人員、實務工作者、社會人士...等等) Foreign non-student

10/01 至 10/02 研討會 :600 元新台幣

10/01-10/02 Conference: NT\$ 600

(2) 境外學生 Foreign Students

10/01 至 10/02 研討會 :300 元新台幣

10/01-10/02 Conference: NT\$ 300

境外參與者請透過 Paypal 匯款

Please submit your registration fee via Paypal

Paypal 匯款連結 Link : [https://paypal.me/CISSA107?locale.x=zh\\_TW](https://paypal.me/CISSA107?locale.x=zh_TW)

匯款後請將您的

After you pay, please provide

(1) 匯款收據(含匯款帳號後五碼) Invoice

匯款後請將您的 After you pay, please provide

匯款收據(含匯款帳號後五碼) Invoice

於報名網址中上傳 Upload in the Registration Website

<https://forms.gle/8xaMqudBRTJX98wY9>

。

研討會報名網站 Registration Website : <https://forms.gle/8xaMqudBRTJX98wY9>

洽詢方式 Contact : [cissaforyou@gmail.com](mailto:cissaforyou@gmail.com)